
Potk al js em  spoustu super lidí a k am arádů. H onza, pro jiné H anyis e k , m i řík al, než 
jsm e  tam  dojeli, něco ve sm yslu (není to doslovně): "No, na Travné s e  jí a spí." Já js em  
celk em  ak tivní člověk  (i k dyž tak  nepůsobím ) a tak  js em  m u nevěřil. A pře svědčil js em  
s e . Všude  vládla naprosto poh odová atm osféra k lidu a odpočink u. Což m ě občas 
doh ánělo k  š ílenství. Nicm éně na m é narážk y na ak tivitu m i bylo odpovídáno je ště 
h lubš ím  ch rápáním  a nabídk ou k  přidání s e  do k lubu.

Vš e  s ečteno a podtrženo. Travná byl zatím  nejzajím avějš í proje k t spojený 
s  k ře s ťanstvím  v jak ém k oliv sm yslu vůbec. Js em  rád, že  js em  s e  h o zúčastnil. 
A doufám , že  tam  Vás ostaní budu vídat je ště h odně často.

Tak že  vš em  m ládežník ům  zdar.
Ondra

Letošní Silvestrovs k á Travná byla v m noh a oh ledech  jiná než ty předch ozí. Už jen 
to, že  ji m ěl na starosti O k ej, m luví celk em  jasně :-). Č ím  ale byla, podle m ě, jiná? No 
rozh odně to bylo m nožství program ů, k terých  jsm e  s e  m ěli m ožnost zúčastnit 
v průběh u celé Travné. Je pravda, že  bylo troch u m éně volnéh o času, než bývá jindy, 
zato jsm e  s e  m oh li dozvědět spoustu zajím avých  inform ací a dis k utovat společně nad 
zajím avým i tém aty. Kdybych  ji m ěl nějak  jednoduš e  s h rnout, rozh odně to pro m ě bylo 
úžasné uk ončení rok u 2007 a vstup do toh o novéh o, 2008, ve s k vělém  společenství lidí 
a s  ujištěním  o Boží přítom nosti a blízk osti i v tom  nadch ázejícím  roce . Tak že  dík y 
patří vš em , k teří s e  na téh le Travné podíleli a h lavně jejím u vrch ním u orgánizátorovi, 
O k ejovi. Tak že , O k eji, dík y!:-) P.S.: A doufám , že  jste  s i vš ich ni po sobě vš ech ny 
h rníčk y um yli ;-)

Tom áš Kouteck ý (frene zulo)
Letošní Silvestr na Travné pro m ě byl už as i třetím  nebo čtvrtým  v pořadí a tak  by 

nem ěl představovat nijak  velk é vzruš ení, pře sto s e  h o nas k ytlo (třeba dík y O Kejovi) 
docela dost. Krom ě ch ybějících  h rnk ů ale nech ybělo s k oro nic - m ěli jsm e  dost jídla, 
dost program ů oplývajících  k valitou (co s e  týče osobníh o soudu, tak  zdravím  přede  
vš em i Krtk a :) ), dost přátel pro společenství. Silvestrovs k ý večer, tradičně vtipný, m ěl 
netypick é zak ončení v podobě poněk ud ch arism atičtějš í boh oslužby, než jsm e  byli 
zvyk lí - "norm ální" evangelick á boh oslužba na s k lonk u novéh o rok u m á svoje k ouzlo, 
ale toh le tak y nebylo špatné :) . Jen m us ím  podotk nout, že  finální prožite k  byl pro m ě 
poněk ud zak alen zák eřnou nem ocí, k teré m ě nezk látila na duch u, ale na těle js em  s e  
nem oh l vůbec občerstvit! Duch  je  ale víc než tělo a tak  děk uji i já O Kejovi a vš em  
ostatním  za letošní

Silvestrovs k ou Travnou :)
al-Quak naa
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Jednou s e  m ůj k am arád 14 dní postil. Ř e k l m i, že  občas dok once jen lízal sůl, tak  
dobře  ch utnala. Bylo to pro něh o jak o h ostina. Když s e  jeden nebo dva dny postíš , tak  
jak ék oliv jídlo zní jak o lah ůdk a: „Kdybych  s i tak  m oh l dát k us  such éh o ch leba… “ Loni 
js em  běh em  postníh o období nejedl žádné zvířecí produk ty. Č asto js em  m ěl ch uť ani ne  
tak  na steak  jak o na obyčejný k us  sýru. Vidíte  tu určitou podobnost? Jak  řík á če s k é 
přísloví: „S jídlem  roste  ch uť.“ A já m oh u dodat, že  roste  podle toh o, co jím e . H lad nás  
ale snadno k lam e . M yslím e  s i, že  čím  víc budem e  jíst, tím  m enš í budem e  m ít h lad. 
O pak  je  pravdou. Náš  h lad a je h o uspok ojení souvis í s  tím , co jím e  a jak é h ranice  s i 
stanovím e . 

To stejné platí i pro náš  duch ovní apetit. Když trávím e  čas  četbou Božíh o Slova, 
zam ýšlením  s e  nad ním , jednáním  podle  něh o, naslouch áním  jem u, ve společenství 
s  Boh em  a věřícím i, ch cem e  víc. Když ale toto vš e  nedělám e, such ý ch leba s e  stává 
lah ůdk ou. Pisatel listu Ž idům  to vyjadřuje tak to: „Z a tak ovou dobu už byste  m ěli být 
sam i učiteli, a zatím  opět potřebujete , aby vás  něk do učil abecedě Boží řeči; potřebujete  
m lék o, ne  h utný pok rm …  H utný pok rm  je  pro vyspělé, pro ty, k do m ají cvičením  své 
sm ysly vypěstovány tak , že  rozeznají dobré od špatnéh o.“ (Ž d 5, 12 a 14) 

Trávím e  spoutu času k rm ením  naš ich  tělesných  žádostí, a pak  jen ch cem e  víc. 
Auto, k teré řídím e , dům , ve k terém  bydlím e , náš  m anžel nebo m anželk a už nám  brzy 
nejsou dost dobré.  Bylo by pro nás  dobré, k dybych om  vědom ě zjednoduš ili a om ezili 
m ateriální prostor naš ich  životů. Ale to ne stačí. M us ím e  s i tak é poch utnávat na jídle 
Božíh o Království m odlitbou, zam ýšlením  s e  nad Písm em , prak tik ováním  duch ovní 
k ázně, ch válou Boh a, službou druh ým . Pak  budem e  sch opni rozpoznat dobré od zléh o 
a „ sm ěřovat k  dospělosti“ v Kristu. (Ž d 6,1)

Kéž h ladovíš  po Boh u!
Dobrou ch uť!

Jared Kenning

Apetit - zam yšlení
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jirk @
Letošní Silvestr na Travné 2007/2008 byl opět k valitní, jak o vždy vš ech ny ak ce  na 

Travné. Ať už to m ůžem e  připsat na vrub lidem , k teří s e  tam  s etk ávají či atm osféře , 
k terou tvoří, je  jasné, že  vš e  poch ází z pože h nání naš e h o O tce . A tak , dík y za 
program y o lidu izraels k ém , za výlet sněh em  na Vysok ý k ám en, za společné 
novoročně-půlnoční boh oslužby a tak y za radostnou naději na dalš í s etk ání.

H anyis e k
Pře sto, že  ce sta na Travnou bývá dosti dlouh á a i sam otný výstup od vlak u k  ch atě 

dá člověk u troch u zabrat, je  to m ísto, k am  
k aždý z nás , jezdí dobrovolně, ba přím o 
rád. Stejně i já js em  s e  už od začátk u 
pros ince  těš ila, až stanu na jejím  prah u. 
Letos  js em  s e  prvně, za celou dobu, co na 
Travnou jezdím , donutila vydat s e  na výlet 
po ok olních  le s ích  a údolích . A nelitovala 
js em . Ale vždy js em  s e  ráda vrátila do 
tepla ch aty plné m ilých  a otevřených  lidí. 
Snad nejvíc k vůli k am arádům  a k lidné a 
poh odové atm osféře  s e  s em  vždy tak  

těš ím  a nerada odjíždím . Letošní Silvestr na Travné byl pro m ě opět jedinečným . Plný 
em ocí, s ebepoznání i sblížení s  přáteli a Boh em .

Jeanet
H ned po příjezdu m ě pře k vapila odleh lost m ísta a je h o vlastní tich ost. Naprosto 

ideální pro něk oh o, k do s i ch ce  odpočinout od vš edních  starostí. Ce stou nah oru js em  
potk al as i 10 lidí (m oji spoluce stující byli 3 z nich ). Pro m ě byl, a určitě i pro dalš í 
členy,i k dyž to už věděli dopředu, velice  zajím avým  a ne s k utečně vzpružným  fak torem  
poznate k , že  pok ud nám  ujede  bus , tak  budem  šlapat do k opce  as i 8 k m . Co dodat, 
tak h le rych le js em  s  taš k ou je ště ne š el, jelik ož představa ce sty do k opce  po sněh u 
a ledu v k om binaci s  m ou středně těžk ou taš k ou nebyla zrovna lák avá (připom ínám , 
s eděl js em  v teplém  vlak u as i 5 h odin).

Nicm éně po přích odu na ch atu js em  s e  necítil zrovna nejlépe . Přece  jenom  js em  
prak tick y nik oh o neznal a i k dyž vím , že  naš e  (! pozor, řík ám  "naš e" -úspěch  !) m ládež 
je  velice  k am aráds k á a otevřená, pře sto js em  s e  pocitům  toh oto rázu neubránil.

Snad první zajím avá osoba, k teré js em  s i vš im nul, byl velk ý pán oblečený 
v m as k áčích , co s e  m i ih ned poté představil jak o Black . A sam o bych  ne sm ěl 
zapom enout na jeden s k vělý páre k  k am aráde k , M artinu a M iriam  (zk ráceně M & M ). 
Po tom to vřelém  přijetí js em  s e  cítil jak o dom a. I k dyž určité obavy přetrvaly.

Nutno podotk nout, že  já v té době m ěl s e  svou vírou určité trable. A tak  js em  s e  
bál, jak  budu reagovat na prostředí plné zapálených  k ře s ťanů a jak  bude  toto prostředí 
reagovat na m ě (princip ak ce  a reak ce  - zlatý New ton nik dy nelže). Ale vš e  nak onec 
dopadlo lépe, než js em  prvotně oček ával. Dok once js em  brzo pook řál natolik , že  js em  
s e  odvážil zapojit s e  do program u. Snad to tak  h rozné nebylo ;-)

Celý m ůj pobyt byl jedno velk é, a m us ím  podotk nout h ezk é, pře k vapení. 



M ilí přátelé z Travné, tuto Silvestrovs k ou Travnou jsm e  nazval Travnou de s eletí. 
Ch těl js em  totiž navázat na staré tradice  Travné, jak  js em  je  zažíval za m ých  m ladých  
let. Tém ata program u s e  vztah ovala k  osvobození Božíh o lidu, Je h o lás k y k  nám  a naš e  
postoje s rdce  v různých  životních  s ituacích  ve vztah u s  Boh em . To proto, abych om  s i 
uvědom ili, jak ou Bůh  m ěl trpělivost s e  svým  lidem , než ve š el do záslíbené zem ě. A to 
je  vš ech no, co js em  Vám  ch těl dát na letošníh o Silvestra na Travné.

Travná s e  m i líbila a doufám , že  s e  vám  tak y líbil s ilvestr na Travné. M ěl js em  
radost, že  jsm e  s e  opět sjeli v tak  h ojném  počtu. O pět po dlouh é době js em  viděl stáré 
tváře . A znovu Vám  řík ám , že  js em  vš ech ny rád viděl a m ěl js em  m oc dobrý pocit na 
Travné m ezi Vám i, m í m ilí přátelé z Travné.

Vladim ír Ouk ej M ráze k
Na poslední Silvestrovs k ou Travnou budu určitě 

vzpom ínat dlouh o. A to nejen k vůli tolik a dobrým  
lidem , s e  k terým i byla dobrá řeč, občasném u, 
ale zato k valitním u program u, zábavném u večeru 
(obzvláš ť pak  k rtk ovy h ity a Jeníče k  a M ařenk a 
u soudu), radostném u vstupu do dalš íh o rok u, 
a celk ovém u odpočink u od vš edníh o dne , ale i k vůli 
autone h odě, k terou jsm e  m ěli při odjezdu.

Po 220 m etrech  jsm e  s k ončili v potoce a je ště 
k  tom u na stře š e . D ík y Boh u jsm e  o životy nepřišli. 
Ale neobe šlo s e  to bez zranění. Tím to ch ci je ště 
jednou poděk ovat vš em  lidem , k teří nám  pom áh ali. 
A tak é těm , co nás  už 2 h odiny po ne h odě povzbu-
zovali SM Sk am a –  aneb v nouzi poznáš  přítele . 
Č lověk  s i při tak ové s ituaci rych le uvědom í bezm oc 
nad sm rtí a tak  závislost na Boh u.

Nicm éně abych  s e  je ště vrátil k  s ilvestrovs k é ak ci: byla pro m ě tak  dobrá, že  
bych  s i ji dok ázal představit jak o tak ovou h ezk ou tečk u za životem . Ovš em  žiji 
dál –  evidentně tady na Z em i m ám  co dodělávat.

Prayer - Wors h ip - Fellow s h ip, neboli 
če s k y M odlitba - Uctívání - Společenství. 
Se šlo s e  nás  doh rom ady de s et, což je  
m yslím  k rásný počet :) I k dybych om  s i ale 
ch těli stěžovat na počet, m yslím , že  
obsah em  s e  první PW F rozh odně 
vydařilo. H odně jsm e  zpívali - a těm , k teří 
by s e  báli, že  js em  při výběru zanedbal 
perfe k tní evangelick é ch vály, m ůžu říct, že  
jsm e  jim  věnovali celý sobotní večer a 
znovu s e  pře svědčili o tom , že  k dyž s e  k  
"písničk ám " postavím e  troch u vážněji, 

m ůžem e  je  prožít stejně h luboce jak o ty 
druh é, už od začátk u tak -zvané "ch vály" :) 
Nem á sm ysl vyjm enovávat celý program  - 
rozh odně nám  ale bylo spolu navzájem  i s  
Pánem  Boh em  m oc fajn :)

A na závěr pár fote k , abyste  viděli, 
k do že  jsm e  vlastně "m y" (příště přijeďte 
tak é :) ). Fotk y byly pořízeny po nedělním  
s h rom áždění.

al-Quak naa

Silvestrovsk á Travná 07/08
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Boj v souvislosti Velik onoc? Nic o 
boji nevím , js em  špatný rváč. Ježíš  boj 
jednoznačně odm ítl, sám  napravil š k odu –  
us e k lé uch o. Ř e k l: „Kdybych  ch těl přišlo 
by m i na pom oc 12 legií andělů..... Ale jak  
by s e  splnilo, co řík ají Písm a?“ Ani 12 
legií andělů nem oh lo prosadit naplnění 
Pís em . Jedině s ebeovládání a s ebe - 
obětování.

Jediný boj, k terý Ježíš  uznává, je  boj 
proti sobě sam ém u a proti pok uš ení poh o-
dlnosti. Boj za prosazení dobréh o ve světě.

Ježíš  bojoval sám  s e  s ebou 
v Gets em ane –  s  touh ou utéct, vzdát s e , 

boj vyh rál –  zůstal.
M ožná i na nás  doráží ch uť vzdát s e , 

rezignovat a pře stat s e  zasazovat o dobré 
věci k  slávě Boží. Ježíš  povzbuzuje 
k  výdrži až do k once .

Boj je  dobojován (předbojován) 
v Gets em ane . Když na Něh o přitáh ne  
zástup s  m eči a h olem i, Ježíš  už m á po 
boji. Přem oh l svůj strach ... a nebránil s e ...

Ježíš  zruš il uspořádání světa na „naš i 
X nepřátelé“. O brací naš e  bojování do 
duch ovních  sfér. V prví řadě m ám e 
bojovat s e  svým i špatným i s k lony, 
vzpírat le i tam  k de  s e  dere  k  vládě 

Tak  jak o k aždoročně tak  i letos  jsm e  
s e  sjeli oslavit vzk říš ení naš e h o Pána na 
Travnou.

Něk teří z nás  přijeli už ve čtvrte k .
V páte k  jsm e  m ěli docela volný den. 

Dopoledne, k do m něl zájem , m oh l sledo-
vat poh ádk y a odpoledne jsm e  navštívili 
Javornick ý sbor, k terý jsm e  oboh atili 
nejen naš í návštěvou, ale i pom ocí při 
průběh u boh oslužeb –  a to čtením  paš ijí. 
Páteční večerní program  js i pro nás  
připravila Eva U. na tém a: „O běť“ V 
pozdních  h odinách  zájem ci m oh li s i projít 
k řížovou ce stu.

V sobotu jsm e  s e  pořádně nasnídali a 

pak  jsm e  s e  vrh li na práci. Něk teří z nás  
jeli pracovat na faru do Javorník u, jiní jeli 
sbírat k am eny na stavbu zídk y 
a posledních  pár jedinců nám  ch ystalo 
oběd. O dpoledne jsm e  s e  šli projít a pak  
nás  už če k ala večeře . Po večeři jsm e  s e  
bavili s e  Štěpánem  J. o „boji“.

Ne velik onoční neděli jsm e  šli na 
boh oslužby a po nich  jsm e  s e  pom aličk u 
pře souvali zpět na Travnou. Něk teří s e  
zastavily i v re stauraci pod zám k em . 
O dpoledne nás  če k al film  a to Letopisy 
Narnie . Večer jsm e  s e  opětovně s e šli nad 
zam yšlením , k teré s i tentok rát pro nás  
připravil Krte k  na tém a: „Vítězství“. Po 
debatě jsm e  s e  je ště s e šli u m odlitebníh o 
program u.

A nak onec jsm e  s e  v pondělí vš ich ni 
rozjeli do naš ich  dom ovů. Naplněni 
novým i zážitk y a i duch ovně pos ilněni.

M yslím  s i, že  s e  Travná vš em  líbila. 
Celk em  s e  nás  sjelo as i 30. M yslím , že  je  
teď ten pravý čas vš em  k do s e  podíleli na 
přípravě Travné poděk ovat.

Dík y
Štěpán Groll

Velk onoční Travná 2007

Tém a BO J - Štěpán Janča - M t 26,36-56
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nad světem . Do k once  svéh o života m ám e  bojovat za prosazení dobréh o. Ovš em  NE 
nás ilím !!! Nás ilí je  od zléh o. Dobré zlým  neprosadíš .

O tázk y k  zam yšlení:
1. Jak  ch ápe š  Ježíšovy zásady z M t. 5,38-48?
2. Existuje  něco jak o spravedlivý boj? (inspirace  Jak .1,19 -20)
3. Jak  je  tedy m ožné prosadit něco dobréh o???

Štěpán Janča

Letní brigáda na Travné 2007
I letos  s e  k onala na Travné tradiční 

dvoutýdenní brigáda, k terá by m ěla 
pom oci osam ělém u správci udělat něk teré 
úk ony, na k teré sám  ne stačí, účastníci tam  
však  jezdí předevš ím  proto, že  zas e  
potk ají k upu starých  přátel a v případě 
studentstva tak y odvedou jiný typ práce  
než ten fyzick ý (což je  v daném  případě 
vh odnou form ou odpočink u).

Týden první
Na Travnou jsm e  dojeli s  brách ou 

v poh odě za pom oci rodičovstva, šlapat 
jsm e  nem us eli žádný strašný k opec, jen 
ten z Javorník u do Travné. Práce  bylo dost 
(vyk opat zák lady pro budoucí zídk u 
a re k onstruk ci sch odů, tradiční lik vidace 
k řídlatk y +  první vlaštovk y m oderních  
tech nologií v podobě průběžně vylepšo-
vanéh o napalm u, ostré použití je ště ne, 
atd.), pracovník ů tak é –  s e šlo s e  nás  
k olem  20 pracantů (no, včetně as i 7 
m alých  Těš íňák ů, u k terých  s e  o pracovní 
s íle m oc nedá m luvit … ). Tak y jsm e  s e  
m us eli snést s  děts k ým  táborem  Euro-
topia, a tedy s e  pře stěh ovat do špic, což 
bylo s ice  nepříjem né, ale ne  zásadně :) 
A tak  nás  byl plný dům  …  Black  
nach ystal a rozdělil duch ovní program y 
s  tém aty převzatým i z Exitu316 a posle - 
dní dis k uze  už probíh aly v čerstvě 
vyk lizeném  a znovu objeveném  nádh e r- 

ném  s k lepě s  k rbem  …

Týden druh ý
Tak  na ten už nás  bylo troch u m íň, leč 

to zas e  um ožnilo naš í výborné k uch ařce, 
aby nám  vyvařovala poch outk y typu 
k nedlo-vepřo-zelo, řízk y s  bram borovým  
salátem , k uře  na pivě, pořád čerstvé 
buch ty a nádh e rné večerní čajovny. Dík y 
Broni! (Proč s e  m i jenom  vybavilo jídlo 
jak o první …  že  by spok ojenost vážně 
proch ázela žaludk em ?).

Vedení m ěl tentok rát na starosti m ůj 
bratr, práce  byly dlouh odobějš íh o 
ch arak teru (k onec systém u —  „po druh é 
padla”) –  brouš ení dřevěných  k onstruk cí 
v pok ojích  +  och ranný nátěr a lak , liš - 
tování pok ojů s  novým  linem  atd. …  
Duch ovní program y k om pletně k opírovaly 
Jízdu316 a tak  js em  i využili příležitosti a 
pozvali něk teré z m ladých  obývajících  
Diak onii Travná. M yslím , že  i pře s  drobné 
nedostatk y to byl docela vydařený k rok  
(a týden … )

Tak  na ten už nás  bylo troch u m íň, leč 
to zas e  um ožnilo naš í výborné k uch ařce, 
aby nám  vyvařovala poch outk y typu 
k nedlo-vepřo-zelo, řízk y s  bram borovým  
salátem , k uře  na pivě, pořád čerstvé 
buch ty a nádh e rné večerní čajovny. Dík y 
Broni! (Proč s e  m i jenom  vybavilo jídlo 
jak o první …  že  by spok ojenost vážně 
proch ázela žaludk em ?).

Vedení m ěl tentok rát na starosti m ůj 
bratr, práce  byly dlouh odobějš íh o ch ara- 
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poznávat h istorii Izraele, pojďm e s e  společně s etk at s  živým  Boh em , pojdm ě s e  ztiš it 
před Boh em , pojdm ě společně děk ovat za to, co Bůh  pro nás  udělal v m inulém  roce  
a pojďm e vyk ročit do novéh o rok u s  Božím  pože h náním .

Vladim ír Ok ej M ráze k

prayer - w orsh ip - fellow sh ip

Abych  vš e  osvětlil, snad nejdřív něco 
povím  o sobě sam ém  ... Vyrůstal js em  
v pom ěrně typick é evangelick é rodině, 
ale as i k dyž m i bylo de s et let js em  s e  
dostal na letní tábor vedený předevš ím  
m ládežník y Bratrs k é jednoty Baptistů - 
a to bylo troch u něco jinéh o, než na co 
js em  byl zvyk lý. Když m i bylo as i třináct, 
začal js em  ch odit do m ládeže  BJB, k teré 
byla poblíž (a vedl ji m ůj bývalý vedoucí 
z tábora :) ) a o pár m ěs íců později (po 
k onfirm aci) i do m ládeže  Č CE v Šum -
perk u. Tak že  js em  m ěl pom ěrně unik átní 
m ožnost být ovlivňován dvěm i rozdí-
lným i s k upinam i k ře s ťanů a rozh odně 
toh o nelituji. Nech ci tady rozebírat 
vš ech no, co js em  s e  dík y tom u naučil - 
ch ci jen dojít k  tom u, že  první rozdíl, 
k teréh o js em  s i vš im l, byly písně, zpěvy, 
ch vály. V evangelik álnějš ích  denom i-
nacích  s e  zpívá - ch válí - troš k u jinak  než 
u nás , v Č CE. M y totiž "ch vály", písně 

uctívání, tak  jak  je  znají "ti druzí" 
(a vůbec m i nevadí, že  je  to převážně 
am erick á inspirace) m oc neznám e , 
větš inou s e  jich  i troch u bojím e  a k dyž už 
s e  snažím e  je  začít používat, aspoň 
zezačátk u nám  to m oc nejde . Ale já tyto 
písně m ám  rád a vím , jak  velk ou část 
m éh o vztah u s  Pánem  Ježíš em  tvoří. Ne 
zásadní, ale důležitou - je  to přece  čas  
v Je h o blízk osti, přím o před Je h o trůnem .

Travná je  m ístem  s etk ávání k ře s ťanů 
ze  vš ech  k outů Evropy i světa a stejně tak  
spojuje k ře s ťany různých  denom inací. 
Boh u-žel s e  jí ale v poslední době tak  
docela nedaří - největš ím  důk azem  je  
toh o roze stavěná přístavba za Dom em  
s etk ávání. Ačk oliv je  na ní spousta ch yb, 
k dyž js em  s i ji s  příslušným  doprovodem  
troch u proh lédl, zjistil jsou tak y nějak é 
k rásné věci. Kaple m ěla (a věřím , že  
bude , je stli je  to Boží plán) sloužit jak o 
k onferenční k aple - m ožná něk teří znáte  
středis k o KAM  (Kře s ťans k á Ak adem ie  
M ladých ) - i k dyž js em  tam  byl jen pár-
k rát, společné ch vály a uctívání v k onfe -
renční m ístnosti m i utk věly v pam ěti 
a vybavily s e  právě k dyž js em  byl v 
roze stavěné, zarovnané, zapráš ené pří-
stavbě na Travné. A tak  vznik l nápad ...

Je stli ch cem e , aby s e  něk dy něco 
tak ové us k utečnilo, nem ěli bych om  
vlastně začít už teď? Tak že  jsm e  s e  s e šli 
o vík endu 31.11. - 2.12.2007 abych om  
společně naplnili tři h lavní body nově 
vznik nuvš í (snad) série  s etk ání, 
k teré budu odteď pracovně řík at 
PW F, tedy ...



Tento rok  s e  nás  na k onci října sjelo na Travnou tém ěř 40 lidí. Pod ne k onvenčním  
vedením  Péti H arth a jsm e  m oh li načerpat pos ilu a radost pro m noh o dalš ích  dní. 
S m noh a různým i řečník y jsm e  s e  zam ýšleli nad extrém y, k teré nás  obk lopují. Každý 
řečník  s i připravil tém a, k teré m u bylo blízk é a k teré nějak ým  způsobem  prožívá. Proto 
jsm e  m oh li vš ich ni společně dis k utovat nad soužitím  evangelík ů s  k atolick ým i bratry 
a s e stram i, nad extrém y víry a extrém ní věrností, nad naš í m oderní dobou, případně 
nad různým i závislostm i a m noh a jiným i problém y. Vš ech ny tyto více  či m éně 
duch ovní program y byly oboh acující a inspirující.

Č as  jsm e  trávili užitečně i neužitečně, odpočink ově i pracovně. Do práce  na 
zvelebování dom u jsm e  přispěli předevš ím  úk lidem  dom u a tak é přípravou obje k tu na 
tuh ou zim u (k terážto příprava spočívala v dovezení cirk ulárk y na Travnou a její 
následné opravě. Posléze jsm e  něco dřeva tak é pořezali, tak že  m ám e  aspoň relativní 
k lid svědom í, že  s e  bratr správce pře s  zim u nezach um elí.

S radostí jsm e  tak é vyslech li sdělení, že  letos  s ice  pečené pras e  nebude , 
ale m ůžem e  s e  na něj zas e  těš it na nějak é pozdějš í Travné, pravděpodobně v létě. 
Děk ujem e  i za tuto m otivaci opětovnéh o příjezdu.

Na Travné jsm e  s e  m oh li vidět s e  svým i starým i přáteli i navázat přátelství nová 
a h lubš í. D ík y této přátels k é atm osféře  s e  budem e  těš it na k aždé dalš í s etk ání na 
Travné. Č as  jsm e  tedy trávili předevš ím  v radosti. Z a to vš e  patří dík y vš em , k teří letos  
na podzim  na Travné byli, Péťovi H arth ovi a tak é naš em u Pánu, k terý nás  provázel po 
celé naš e  Travňáck é žití.

Dan Daník  M are k
M ezi 25. a 28. 10. 2007 s e  k onala tradiční podzim ní Travná. Bylo to příjem né 

s etk ání, na k terém  s e  sjelo as i 30 lidí z různých  m ládeží v naš í republice . Dopoledne 
byla práce  na dom ě, ch ystání obědu a jednou tak é výlet. O dpoledne nás  vždy če k aly 
dva program y týk ající s e  extrem nosti v různých  podobách . Větš inu pobytu tu byla 
uvolněná nálada a s k vělá atm osféra plná legrace . Poslední den jsm e  jak o tradičně byli v 
javornick é m odlitebně na boh oslužbách . Travná jak o vždy byla fajn s h odou s k věléh o 
program u a úžasných  lidí. 

Martina Trubk a Bzu k  W ránová
M ě s e  zde  líbilo, k vůli lidem  (příjem ní lidé), program  tak y dobrý, jídlo bezva. 

Celk ové zh odnocené O K. Příště s em  určitě zas e  pojedu i na jiné ak ce , je  zde  fajn prča.
Dan Kuli Batla

Tak  za s e stry píšu, že  s e  nám  to tady velice  líbilo, jsm e  rády za to, že  jsm e  m oh ly 
strávit ty v podstatě 2 dny s  těm ito zde  přítom ným i lidm i a sobotní ráno příjem ně 
prožité. M yslím , že  příště s  nám i m ůžete  zas e  počítat. Ch válím e  program . Vš e  bylo OK.

SESTRY z Orlové (Janíče k  a M artina)
Travná - podzim  2007 byla pro m ně zvláštní v tom , že  js em  s i dom louval věci na 

Silvestra. Letošní Silvestr bude  tak ový, jak ý je ště Travná nezažila.Tém a je  vyvedení 
Božíh o lidu z egypts k éh o zajetí a vejítí do Z aslíbené zem ě, neboť jsm e  
v dne šních  dnech  svobodní ve svých  životech . Přijeďte na Travnou na Silvestra 
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V páte k  9 .11. 2007 podvečer s e  začali 
do O stravs k éh o „třanák u“ sch ázet lidi 
dych tivě oček ávající dalš í ze  s k vělých  
s eniorátních  ak cí. Pok ud s i něk do m yslel, 
že  zah raje  m rtvéh o brouk a, s edne  s e  do 
k outečk a a bude  tzv. civět, tak  byl velm i 
brzy vyveden z om ylu, protože  snad k aždý 
byl vtažen na ak tivní účasti na program u. 
Z prvu jsm e  ve s k upink ách  m us eli 
k  m elodii nějak éh o prosluléh o songu (jak o 
např. s k ák al pe s  apod.) napsat text 
opěvující listopadání. Na a pak  jsm e  pěli 
jedna radost a že  něk teré texty byly 
opravdu strh ující (např. Kvůli h udby, 
k vůli h udby přijeli jsm e  na listí. Dobrý 
program  O straváci jisto jistě zajistí… ). 
Jenže  to už s e  začalo sch ylovat k  dalš í 
velk é události a to předávání cen LTV 
(Listopadové televize). Pok račovalo tak é 
rozvíjení s k upinové k reativity –  k aždá 
s k upink a m ěla zastoupit nějak ou světově 
znám ou stár ze  světa popm us ic či film u. 
Vych utnali jsm e  s i tedy s im ulovanou 
Rih anu s  de štník em , M . Jack sona s  k lo- 
bouk em , Angelinu Jolie  s e  zbraní a k oněm  
nebo Arnie h o Sch w artzenegra s e  zbraní 
ale bez k oně. M oderátor večera Šim on K. 
nám  uk ázal, jak  s e  stojí a m luví na 
prk nech , k terá znam enají svět (že  jste  
nevěděli, že  prk na třanovs k éh o sálu jsou 
tak  význam ná :) )…  Pro m noh é byla 
vrch olem  večera luk rativní m ožnost 
pos edět a popít v staré dobré čajovně, 
třeba i do pozdních  nočních  h odin …

Po sobotní snídani jsm e  nacvi- čovali 
písně na vystoupení na boh os –  lužbách . 

Následně jsm e  byli rozděleni na turistick o-
poznávací a doprovodně orch e –  strální 
s k upinu. První zm iňovaná s k upina šla 
poznávat m oravs k oslezs k ou m etropoli z 
výš k y věže  nové radnice  a ta druh á šla do 
„m írně studenéh o“ k ostela nacvičovat 
doprovody na nedělní boh oslužby.

Ale po obědě už s e  na plno rozjela 
pře h lídk a k apel, k apele k  a písničk ářů. 
Z  těch  tradičních  h ostů nem oh li ch ybět 
třeba Pom něnk a, m anželé Tatrarovi, 
M indenk i nebo H onza Dospiva s e  Z uzk ou 
Bublavou. Novink ou na trh u jsou však  
k apely jak o Pos el (prý m ladí a nadějní), 
Eliata (zk uš ení rock eři, k teří něk teré 
opravdu dostali do varu), ale velm i 
příjem ně nám  zah rála tak é ch válící 
s k upink a Jednoty Bratrs k é. Vrch ol večera 
s e  ode h rával v k lubu Tem pl na Stodolní. 
Z ačínající form ace a.e .Y.o.u. s e  před–  
stavila s e  svým  drsným  repertoárem . 
M yslím , že  příznivci rock u s i s k upinu 
zapam atují a je ště o ní uslyš í! Naproti 
tom u Ale šank a s e  po h udebních  pódiích  
poh ybuje už nějak ý ten páte k  a tak  nám  
profe s ionálně podala své jazzovo-folk ové 
(prý) písně, k teré nás  uvedly do zvláštní 
nostalgick é atm osféry…  Z byte k  sobotní- 
h o večera s i už zorganizoval k aždý sám  
podle své libosti.

Po dalš í k rátk é noci následovala 
rych lá snídaně a pak  duch ovní obnova na 
boh oslužbách , k dy k ázal Vlastík  Stejs k al. 
M yslím , že  boh oslužby byly 
opravdu pe stré a zajím avé. Pak  už 
jste  jen m oh li vidět objím ající-

4

k teru (k onec systém u —  „po druh é 
padla”) –  brouš ení dřevěných  k onstruk cí v 
pok ojích  +  och ranný nátěr a lak , lištování 
pok ojů s  novým  linem  atd. …  Duch ovní 
program y k om pletně k opírovaly Jízdu316 
a tak  js em  i využili příležitosti a pozvali 

něk teré z m ladých  obývajících  Diak onii 
Travná. M yslím , že  i pře s  drobné 
nedostatk y to byl docela vydařený k rok  (a 
týden … )

al-Quak naa
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plačící-loučící s e  (ber s  nadsázk ou :) ) m ládežník y. PÁNU patří CH VÁLA za to, že  nám  
„listí“ proběh lo v té nejpoh odovějš í atm osféře  a že  jsm e  s i h o m oh li opravdu užít!!!

Lenk a Sm yčk ová
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